
 
Schriftelijke vragen over effect van gebruik landbouwplastic op de 

bodem 

 
Raamsdonk, 11 maart 2019. 
 
 
Geacht College, 
 
Afgelopen zaterdag besteedde BNdeStem uitgebreid aandacht aan het 
toenemende gebruik van landbouwplastic in Brabanti. Vorig jaar maart stelde 
GroenLinks hier vragen over aan het collegeii. Op onze vraag naar de effecten op 
de bodem en voor de natuur antwoordde het college dat zij zich daar geen 
zorgen over maakt. De huidige observatie dat het landbouw eerder/ langer en in 
grotere mate wordt gebruikt én de afgelopen lange periode van droogte is voor 
GroenLinks aanleiding om verdere onderbouwing van deze antwoorden te 
vragen.  
 
Over de aantasting van de kwaliteit van het landschap antwoordde GS dat “zij 
zich daar geen zorgen over maakt gezien de tijdelijke aard van de activiteiten. 
Het betreft het vervroegen van de teelt, dit speelt vooral in het voorjaar. 
Daarnaast constateren wij dat in gemeentelijke bestemmingsplannen in agrarisch 

gebied met natuur-, landschaps- en/of hydrologische waarden er regels gesteld 
worden (beperkingen in oppervlakten, vereisten van omgevings- of 

aanlegvergunning). Deze regels gaan een blijvende aantasting van de 
kwaliteit van het landschap tegen.” 
 
Vraag 1: Kan GS onderbouwen dat de gemeenten – zoals bijvoorbeeld die 
genoemd worden in het artikel – regels hebben gesteld voor de mate en de duur 
waarin het landbouwplastic gebruikt wordt en heeft GS aantoonbaar 
gecontroleerd dat hiermee de hydrologisch waarden van de ondergrond geen 
blijvende schade ondervindt? 
 
Vraag 2: Op de vraag over mogelijke schadelijke gevolgen voor de natuur zoals 
in antwoordt GS dat zij “van mening zijn dat echt schadelijke gevolgen niet 
zullen optreden.” De vraag die GroenLinks hierbij nu aan het college stelt is hoe 
zij deze mening kunnen onderbouwen. Zijn er onderzoeken gedaan die aantonen 
dat grootschalig gebruik van landbouwplastic geen negatieve gevolgen heeft voor 
de natuur en de bodem? 
 
Vraag 3: GroenLinks vroeg ook of GS in beeld heeft welke gevolgen de 
plastificering heeft voor afwatering bij regenval? Het antwoord hierop was: “Ja, 
door de manier van de verschillende toepassingen van deze voorzieningen kan 
het regenwater binnen het perceel infiltreren.” GroenLinks vraagt nu aan het 



college om aan te geven hoe de verschillende toepassingen het regenwater 
binnen het perceel infiltreren? En is dit ook het geval bij percelen waar plastic 
koepels zijn opgericht en op percelen geen waterdoorlatend plastic is 
aangebracht? (zie hiervoor bijvoorbeeld ook de foto’s bij het artikel in BNde 
Stem) 
 
Vraag 4: En als laatste hebben wij als vraag of er onderzocht is wat het effect is 
geweest voor de bodem en de waterhuishouding bij percelen die in het voorjaar 
van 2018 grotendeel overdekt zijn geweest met plastic en daarna een lange 
droge zomer te verduren kregen? En zo nee waarom niet? En is hierover contact 
geweest met de waterschappen?  
 
 

Bij voorbaat dank voor de beantwoording van deze schriftelijke vragen, 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Patricia Brunklaus 

 

i Zee van plastic overspoelt platteland West-Brabant 

https://www.bndestem.nl/breda/zee-van-plastic-overspoelt-platteland-west-brabant~a2dc57fd/ 

 
ii https://www.brabant.nl/handlers/SISModule/downloaddocument.ashx?documentID=63964 
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